

Khaled Hanafi and the Delegation of the Jerusalem Empowerment Fund Meet the Ambassador of Palestine to Bahrain

The Ambassador of the State of Palestine to the Kingdom of Bahrain, Khaled Arif, during his reception at the embassy headquarters, the delegation of the Jerusalem Tamkeen Fund headed by the Chairman of the Board of Trustees of the Jerusalem Tamkeen Fund, His Highness Prince Turki Al-Faisal, in the presence of the Secretary-General of the Union of Arab Chambers, Dr. Khaled Hanafi, and the President of the Jordan Chamber of Commerce, Khalil Haj Tawfiq, several embassy employees and Fund members, praised the third meeting of the Board of Trustees of the Jerusalem Tamkeen Fund and the successful visit of the Fund delegation to the Kingdom of Bahrain.

Ambassador Aref praised the role and efforts of the Fund in supporting the steadfastness and empowerment of our Palestinian people in occupied Jerusalem in the face of Israeli Judaization policies that threaten the Palestinian presence in the Holy City, and its Islamic and Christian holy sites, given the great importance of Jerusalem to our Palestinian people and to all our Arab and Islamic nation.

He valued the Fund's announcement of the implementation of several development projects in Jerusalem for this year 2024, worth \$ 7 million in the field of education, housing and people with special needs.

The delegation's visit to Manama and its meetings are part of the networking and communication programs between the Board of Trustees of the "Jerusalem Empowerment Fund" and Arab and Islamic leaders, as well as major private sector institutions in those countries.

The Jerusalem Empowerment Fund falls under the umbrella of the Islamic Development Bank, which hosted its first board meeting in Jeddah last August. The Board of Trustees has 15 members from Jordan, Palestine, Saudi Arabia, Kuwait, Qatar, Bahrain, Tunisia and Egypt. The fund was launched in December 2021 in partnership between the Jerusalem Fund and Endowment and the Islamic Development Bank to contribute to supporting the steadfastness of Jerusalemites and saving the heritage and capabilities of their city.

Source (Union of Arab Chambers)

خالد حنفي ووفد صندوق تمكين القدس يلتقي سفير فلسطين لدى البحرين

أشاد سفير دولة فلسطين لدى مملكة البحرين، خالد عارف، خلال استقباله في مقر السفارة وفد صندوق تمكين القدس برئاسة رئيس مجلس أمناء صندوق تمكين القدس سمو الأمير تركي الفيصل، بحضور أمين عام اتحاد الغرف العربية الدكتور خالد حنفي، ورئيس غرفة تجارة الأردن خليل الحاج توفيق، وعدد من موظفي السفارة وأعضاء الصندوق، بالاجتماع الثالث لمجلس أمناء صندوق تمكين القدس، وبالزيارة الناجحة لوعد الصندوق، إلى مملكة البحرين. وأثنى السفير عارف على دور وجهود الصندوق في دعم صمود وتمكين شعبنا الفلسطيني في القدس المحتلة في مواجهة سياسات التهويد الإسرائيلية التي تهدد الوجود الفلسطيني في المدينة المقدسة، ومقدساتها الإسلامية والمسيحية، لما للقدس من أهمية بالغة لدى شعبنا الفلسطيني ولكل امتنا العربية والإسلامية. وثنى إعلان الصندوق تنفيذ عدة مشاريع تنموية في القدس لهذا العام 2024، بقيمة 7 مليون دولار في المجال التربوي والسكني ولذوي الاحتياجات الخاصة.

وتندرج زيارة الوفد إلى المنامة ولقاءاته ضمن برامج التشبيك والتواصل بين مجلس أمناء "صندوق تمكين القدس" وقيادات عربية وإسلامية فضلاً عن كبريات مؤسسات القطاع الخاص في تلك الدول.

وينضوي صندوق تمكين القدس تحت مظلة البنك الإسلامي للتنمية، الذي استضاف اجتماع مجلس أمنائه الأول في جدة في آب/أغسطس الماضي. ويضم مجلس الأمناء 15 عضواً من الأردن، وفلسطين، والسعودية، والكويت، وقطر، والبحرين، وتونس، ومصر. وكان الصندوق أطلق في ديسمبر/كانون الأول 2021 بالشراكة بين "صندوق ووقية القدس" والبنك الإسلامي للتنمية ليساهم في دعم صمود المقدسيين وإنقاذ تراث مدينتهم ومقدراتها.

المصدر (اتحاد الغرف العربية)



صندوق النقد الدولي: ديون الولايات المتحدة والصين تشكل خطراً على الاقتصاد العالمي

IMF: US-China Debt Poses a Risk to the Global Economy

A report by the International Monetary Fund shows that the world's two major economic rivals, China and the United States, will drive most of the increase in global public debt over the next five years. U.S. spending creates problems for many other countries by keeping interest rates high.

According to the IMF's Financial Watch, an overview of global fiscal developments, in both economies, public debt under current policies is expected to roughly double by 2053.

Thus, how these two economies conduct their fiscal policies could have profound implications for the global economy and pose significant risks to the underlying financial outlook of other economies.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)



أظهر تقرير صادر عن صندوق النقد الدولي، أن المنافسين الاقتصاديين الكبارين في العالم، الصين والولايات المتحدة، سيقودان معظم الزيادة في الدين العام العالمي على مدى السنوات الخمس المقبلة. حيث يخلق الإنفاق الأمريكي مشاكل للعديد من البلدان الأخرى من خلال إبقاء أسعار الفائدة مرتفعة.

وبحسب تقرير الصندوق للمراقبة المالية، وهو نظرة عامة على تطورات المالية العامة العالمية، فإنه في كلا الاقتصادين، من المتوقع أن يتضاعف الدين العام في ظل السياسات الحالية تقريباً بحلول

عام 2053. وبالتالي فإن كيفية إدارة هذين الاقتصاديين لسياساتهما المالية يمكن أن يكون لها آثار عميقة على الاقتصاد العالمي وتشكل مخاطر كبيرة على التوقعات المالية الأساسية في الاقتصادات الأخرى.

المصدر (موقع العربية.نت، بتصرف)

"فيتش" تتوقع تسجيل "عمان" عجزاً بالميزانية في 2025

"Fitch" Expects "Oman" to Record Budget Deficit in 2025

Fitch Ratings expects Oman to return to a budget deficit as government debt rises marginally if Brent crude falls to \$70 per barrel in 2025 and \$65 per barrel in the following years, according to its estimates.

According to Fitch, these estimates come within its basic perception of the Sultanate, which upgraded its rating to "BB+" with a stable outlook last September, reflecting a structural improvement in the oil breakeven price due to the country's fiscal reforms, reducing its vulnerability to future shocks and using strong oil revenues to repay debt.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)



توقعت وكالة فيتش للتصنيف الائتماني أن تعود سلطنة عمان إلى تسجيل عجز في الميزانية مع ارتفاع الدين الحكومي بشكل هامشي حال تراجع خام برنت إلى 70 دولاراً للبرميل في 2025 و65 دولاراً للبرميل في الأعوام التالية بحسب تقديراتها.

ووفق "فيتش" فإن تلك التقديرات تأتي ضمن تصور أساسي لها بشأن السلطنة التي رفعت تصنيفها إلى "BB+" مع نظرة مستقبلية مستقرة في سبتمبر/أيلول الماضي ما يعكس تحسناً على الصعيد الهيكلي في سعر التعادل النفطي بسبب

الإصلاحات المالية التي قامت بها البلاد، وتقليص قابليتها للتعرض إلى الصدمات المستقبلية واستخدام إيرادات النفط القوية لسداد الديون.

المصدر (موقع العربية.نت، بتصرف)

توقعات بنمو السياحة الوافدة إلى السعودية 18.9 في المئة

Inbound Tourism to Saudi Arabia Expected to Grow 18.9 Percent

Fitch Solutions' research subsidiary BMI has forecast inbound tourism to Saudi Arabia to grow 18.9 percent to 31.3 million visitors this year. Last year saw inbound tourism return to the Kingdom's pre-pandemic levels with an estimated 26.3 million visitors.

According to BMI, the number of tourists coming to the Kingdom will continue to rise between 2024 and 2028, reaching 36.1 million visitors in 2028, representing an average annual growth rate of 6.7 percent during that period. The kingdom's revenues from international tourism were estimated to rise about 19 percent to \$23.9 billion in 2024, thanks to growing visitor numbers, before rising again to \$28.1 billion in 2028.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)



توقعت شركة بي.إم.أي للأبحاث التابعة لـ "فيتش سوليوشنز" نمو السياحة الوافدة إلى السعودية 18.9 في المئة إلى 31.3 مليون زائر خلال العام الجاري. في حين شهد العام الماضي عودة السياحة الوافدة للمملكة إلى مستويات ما قبل الجائحة بما يقدر عند 26.3 مليون زائر.

ووفق بي.إم.أي، سيواصل عدد السياح القادمين إلى المملكة الارتفاع بين 2024 و2028، ليصل إلى 36.1 مليون زائر في 2028 بما يمثل معدل نمو سنوي بنسبة 6.7

في المئة في المتوسط خلال تلك الفترة. وقدّرت ارتفاع عائدات المملكة من السياحة الدولية حوالي 19 في المئة إلى 23.9 مليار دولار في 2024، بفضل نمو عدد الزوار، قبل أن ترتفع مرة أخرى إلى 28.1 مليار دولار في 2028.

المصدر (موقع العربية.نت، بتصرف)

■ Egypt's External Debt Rises By \$3.5 Billion

Data released by the Egyptian Ministry of Planning showed that the country's external debt rose by \$ 3.5 billion in the last quarter of 2023 to \$ 168 billion.

The CBE revealed that Egypt's total foreign debt reached \$ 164.5 billion at the end of September, or 42.4 percent of GDP. Long-term debt accounts for about 81.6 percent of Egypt's total debt.

Egypt's external debt has quadrupled over the past ten years, coinciding with state spending on government projects. Last month, Egypt received an eight-billion-dollar financial support package from the International Monetary Fund.

Source (CNBC Arabia Website, Edited)



■ ديون مصر الخارجية ترتفع 3.5 مليار دولار

أظهرت بيانات صادرة عن وزارة التخطيط المصرية، ارتفاع الدين الخارجي للبلاد 3.5 مليار دولار في الربع الأخير من 2023 إلى 168 مليار دولار.

وكان البنك المركزي كشف عن بلوغ إجمالي ديون مصر الخارجية 164.5 مليار دولار في نهاية سبتمبر/ أيلول الماضي، أو ما يعادل 42.4 في المئة من الناتج المحلي الإجمالي. وتمثل الديون طويلة الأجل نحو 81.6 في المئة من إجمالي ديون مصر.

وارتفع الدين الخارجي لمصر بنحو أربعة أضعاف خلال السنوات العشر الماضية بالتزامن مع إنفاق الدولة على المشاريع الحكومية. وكانت حصلت مصر الشهر الماضي على حزمة دعم مالي قيمتها ثمانية مليارات دولار من صندوق النقد الدولي.

المصدر (موقع CNBC Arabia، بتصرف)

■ Hamad International "The Best Airport in the World"

Hamad International Airport (HIA) has established itself as the world's leading airport by once again being named 'World's Best Airport' at the Skytrax World Airport Awards 2024, held at the Terminal Show in Frankfurt, Germany. The airport was also named 'World's Best Shopping Airport' for the second time in a row and 'Best Airport in the Middle East' for the tenth consecutive year.

HIA's accolades are based on rigorous passenger ratings, based on a set of key performance indicators, with HIA being named the 'World's Best Airport' in a group of more than 500 airports.

Source (Al-Raya Qatari Newspaper, Edited)



■ حمد الدولي "أفضل مطار في العالم"

تُثبت مطار حمد الدولي مكانته الرائدة بين مطارات العالم، وذلك بحصده مرة أخرى لقب "أفضل مطار في العالم"، وذلك خلال حفل جوائز سكايز تراكس العالمية للمطارات لعام 2024، والذي أُقيم بمعرض مبنى المسافرين في فرانكفورت بألمانيا. كذلك حاز المطار أيضًا على لقب "أفضل مطار للتسوق في العالم" للمرة الثانية على التوالي، ولقب "أفضل مطار في الشرق الأوسط" للعام العاشر على التوالي.

وتعتمد هذه التكريات التي حصل عليها مطار حمد الدولي على تقييمات دقيقة من قبل المسافرين، استنادًا إلى مجموعة من مؤشرات الأداء الرئيسية، والتي حظي مطار حمد الدولي من خلالها بلقب "أفضل مطار في العالم" ضمن مجموعة شملت أكثر من 500 مطار عالمي.

المصدر (صحيفة الراية القطرية، بتصرف)

■ Oil Prices Rise After Reimposition of US Sanctions on Venezuela

Oil prices rose in early trading on Thursday, slightly trimming losses in the previous session after the United States announced that it would reimpose oil sanctions on Venezuela at a time when the European Union pointed to new sanctions on Iran.

Brent crude futures rose 10 cents, or 0.11 percent, to \$87.39 a barrel, while U.S. crude futures gained two cents to \$82.71 a barrel. Both benchmark crude tumbled about 3 percent during the previous session amid demand concerns.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)



■ ارتفاع أسعار النفط بعد إعادة فرض عقوبات أميركية على فنزويلا

ارتفعت أسعار النفط في التعاملات المبكرة، اليوم الخميس، وقلصت قليلاً من خسائر الجلسة السابقة بعد أن أعلنت الولايات المتحدة عن أنها ستعيد فرض العقوبات النفطية على فنزويلا في وقت أشار فيه الاتحاد الأوروبي إلى عقوبات جديدة على إيران.

وصعدت العقود الآجلة لخام برنت عشرة سنتات أو 0.11 في المئة إلى 87.39 دولار للبرميل فيما زادت العقود الآجلة للخام الأميركي سنتين إلى 82.71 دولار للبرميل. وهوى الخامان القياسيان بنحو 3 في المئة خلال الجلسة السابقة وسط مخاوف تتعلق بالطلب.

المصدر (موقع العربية.نت، بتصرف)

Gold Shines Amid Geopolitical Tensions Boosting Safe-Haven Appetite

Gold prices rose on Thursday as fears of a widening conflict in the Middle East boosted safe-haven demand, erasing pressure from the prospect of interest rates in the United States remaining high for longer.

Spot gold rose 0.6 percent to \$2,374.97 an ounce after hitting an all-time high of \$2,431.29 last Friday. U.S. gold futures rose 0.1 percent to \$2,389.70.

It is worth noting that the uncertainty on the geopolitical front supports the uptrend that still prevails in gold."

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)



الذهب يلمع وسط توترات جيوسياسية تعزز الإقبال على الهلاك

ارتفعت أسعار الذهب، اليوم الخميس، إذ عززت المخاوف من اتساع نطاق الصراع في الشرق الأوسط الإقبال على الملاذ الآمن، وهو ما محاً أثر ضغوط احتمالات بقاء أسعار الفائدة في الولايات المتحدة مرتفعة لفترة أطول.

وارتفع الذهب في المعاملات الفورية 0.6 في المئة إلى 2374.97 دولار للأونصة بعد أن سجل أعلى مستوى على الإطلاق عند 2431.29 دولار الجمعة الماضية. فيما صعدت العقود الآجلة الأميركية للذهب 0.1 في المئة إلى 2389.70 دولار.

تجدد الإشارة إلى أنّ عدم اليقين على الجبهة الجيوسياسية يدعم الاتجاه السعودي الذي لا يزال سائداً في الذهب".
المصدر (موقع العربية.نت، بتصرف)

World Bank: Jordan's Economy Has Shown Resilience Amid External Shocks

In its latest report, the World Bank noted that Jordan has shown resilience amid successive external shocks while maintaining macroeconomic stability and associated vulnerabilities with climate change and regional conflicts. The international item highlighted the importance of structurally addressing labor market challenges, stimulating the business environment, and the continuous focus on implementing reform to achieve a sustainable economy, raising the growth rate by increasing productivity, pursuing investment, and export-based growth.

The latest conflict in the Middle East, which initially erupted on October 7, has affected the tourism, trade, and investment sectors across the region. He warned that there is a longer and wider risk and the conflict could exacerbate existing challenges such as trade disruptions and rising shipping costs.

Source (Al-Dustour Jordanian Newspaper, Edited)

البنك الدولي: الاقتصاد الأردني أظهر مرونة وسط الصدمات الخارجية

نوّه البنك الدولي في أحدث تقرير صادر عنه، إلى أنّ الأردن أظهر مرونة وسط صدمات خارجية متتالية، مع الحفاظ على استقرار الاقتصاد الكلي ووجود نقاط الضعف المرتبطة بها مع تغير المناخ والصراعات الإقليمية. وبيّن البند الدولي أهمية معالجة هيكلية تحديات سوق العمل وتحفيز بيئة الأعمال والتركيز المستمر على تنفيذ الإصلاح لتحقيق اقتصاد مستدام، ورفع معدل النمو عن طريق زيادة الإنتاجية، ومتابعة الاستثمار، والنمو القائم على التصدير.

وأبرز التقرير أنّ الصراع الأخير في الشرق الأوسط الذي اندلع في البداية في 7 تشرين الأول الماضي أثر على قطاع السياحة والتجارة والاستثمار في جميع أنحاء المنطقة. وحذّر من أنّ هناك خطر أطول وأوسع وقد يؤدي الصراع إلى تفاقم التحديات القائمة مثل الاضطرابات التجارية وارتفاع تكاليف الشحن.

المصدر (صحيفة الدستور الأردنية، بتصرف)

